
I z á p i s 

z jednání \ědecké rady ŮVSV CSAV konané dne 22.1.1990 

Přítomni: členo\é VR - Holý, Horyna, Hroch, Hubík, Klemento vá, 

Lukášová: Sekot, Valach, Viewegh 

přizvaní - Hodovský, Svoboda 

Jednání řídil dr. Hroch. 

1. Návrh komise pro nápra\U křivd 

~editel ústavu doc. Hodovský informoval členy VR o své • ná vrhu slože

ní komise pro nápravu křivd. Při navrhování členů se řídil jednak 

délkou působení na ústavu, jednak ochotou v koraisi pracovat. Na zákla

dě těchto kritérií na\rhl dvě alter~atívy: 

1) dr. Holý (předseda), dr. Cermák: doc. Hodo\ský 

2) vzhledem k nesouhlasu dr. Holého s členstvím v komisi ( chce být 

sám rehabilitován) navrhl doc. Hodovsk; přibrat do komise ještě 

jednoho dalšího člena a předsednictví poJmout jako alternativní. 

V diskusi k návrhu vyslovili svůj nesouhlas s členstvím v komisi 

dr. Holý, a dr . Viewegh, svého členství se zřekl - na základě 

poukazováni diskutujících na nevhodnost členství ředitele pracoviště 

v komisi - rovněž doc. Hodovský. Za členy komise byli v průběhu 

diskuse dále navrženi dr. Sekot, dr. Suchánko~á a dr. Kolaříková. 

Dr. Sekot požádal o vymezeni kompetenci komise a způsobů satisfakcí. 

Nato dr . Hroch ocitoval její vymezení podle usnesení mimořádného 

valného shromáždění ČSAV ze dne 21 . 12.1989 a doc. Hodovský zdůraznil, 

že má jít o nápravu křivd politického charakteru 1 předevšfm o případy, 

kdy lidé museli z politických důvodů odejít mino pracoviště), a to 

za celé období existence ústavu. Upozornil, že je třeba nejdříve 

zmapovat situaci ve věci křivd na praco\iští . 

V konečných návrzích na složeni komise byli zahrnuti dr. Sekot, 

dr . Vie wegh, dr. Suchánková a dr. Čermák . Členové vědecké rady však 

nebyli ve svých stanoviscích jednotní, někteří poukazovali na to, že 

ustavení komise je v kompetenci ředitele. Na základě této situace 

vzal ředitel ústavu doc . Hodovský s\ůj návrh zpět a oznámil, že bude 

složení komise konzulto\at ještě s dalšími pracovníky ústavu. 

2 . Návrh na změnu koncepce praco\iště 

v úvodu diskuse k návrhu na změnu koncepce pracoviště upozornil 

dr. Hubík, že na zasedání ústavní rady v prosinci dal k dispozici 
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funkci \edoucího oddělení sociologie. Oo• nívá se. že koncepci oddě

lení sociologie projednávanou v rá • ci koncepce pracoviště by měl 

garantovat ten. kdo oddělení povede. Problé zatí~ nebyl řešen, dr. 

Hubík žádá o řešení ,ědeckou radu. Doc. Hodo~ský upozornil. že od 

dr. Hubíka neobdržel markantní ,yjádření ve syslu zřeknutí se funkce. 

Jeho úvahy o tomto kroku byly spojeny s ná,rhe ~a vyjadřování důvěry 

vedoucím oddělení. Podle doc. Hodovského nešlo o de-is1. J enování 

vedoucích oddělení je v jeho ko~petenci, návrhy se bude zabý,at. 

Dr. Hubík se po slovech doc. Hodovského odolal na zápis z jednání 

ústavní rady a trval na tom, že svou funkci oal k dispozici. Na zákla

dě vzniklého rozporu pa~ přítorní diskuto\ali o to . zda budou místa 

vedoucích obsazo~ána konkursem (tak ja~o ísto ředitele) či nikoliv. 

Doc. Hodovský zastával názor, že funkce se budou obsazo\at od funkce 

nejvyšší, tj. od feditele, ředitel si pak bude vedoucí vybírat. 

Dr. Sekot byl naopak názoru, že všechna vedoucí oísta budou obsazo\ána 

konkursem, ,e jejich obsazování je v kompetenci vědecké rady. Diskusí 

k danému problému uzavřel dr, Hroch konstatováním, že práce na kon

cepci se účastnili všichni pracovníci, proto otázka obsazeni místa 

vedoucího odděleni sociologie je v této souvislosti irelevantní. 

V diskusi k samotnému dokumentu se přítomní shodli na tom, že 

materiál je pfíliš obsáhlý a zasluho\al by redukci. Postupně pak byly 

posuzovány jednotlivé části textu a text byl příslušným způsobem 

upravován. 

Po úpravě dokumentu následovala diskuse k otázce, komu bude materiál 

předán. ~lenové vědecké rady vesměs upozorňovali na to, že dokument 

je vypracováván na vyžádání ak. Delonga, kterého t!o pověřil ak. Knapp, 

měl by být tedy předán pouze jim. Dr. Hroch informoval vědeckou radu 

o tom, že ho o materiál požádal rovněž ředi~el filozofického ústa\u 

dr. Zumr, členové VR souhlasili s odesláním oo~umentu také jemu. 

Doc. Hodovský vyslovil názor, že materiál by se ~ěl konzult.o,at 

s lidmi, kteří tomu rozumějí. Dr. Hroch pak pooal doplňující informace: 

ak. Knapp mu v telefonickém rozho\oru sdělil, že odjíždí do ídně. 

Program existence ÚVS\I bude projedná 1án ve II. polo\ině února, dr. 

Hroch má akademiku Knappovi v té době za,olat. Dr. Svoboda upřesnil 

termín odevzdáni materiálu akademiku Delongovi\ tom smyslu, že pO

vodně stanovený termín (24 . 1.) neplatí, materiál stačí ode\zdat do 

konce týdne. Dr. Hroch uzavřel diskusi konstato,áním, že materiál 
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bude odevzdán hned po přepsání. a to ak. Oelongo\i, ak. Knnppo\i 
a dr. Zumrovi a všem praco\nikům přítomn·m ne jednání ,črteckó rorly. 

3. Různé 

Ptišt:í vědecká rada se hude konat \e čtvrtPI< 0.2.1990 ,o 14 11011i.n. 

1op oln: dr. R. I uká~ovó 
' l:, '" 1H \ 1 ! d 1 • J , H 'r lH~ h 


